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Vi har
Alt i Emballage

til Forsendelse

Skorstensfejermester i Christiansfeld
Allan Gram
Tlf.nr 42 15 67 14
Ventilationsrensning for private og firmaer

Lysbjergvej 8D • 6500 Vojens

https://www.billigemballage.dk/?utm_source=aalborg-https://www.billigemballage.dk/?utm_source=aalborg-pirates&utm_medium=kampblad_kvartal3&utm_campaign=offline_marketing
https://www.skorstensfejerlauget.dk/skorstensfejermester-allan-gram/
http://www.benny-biler.dk
http://www.pdelevator.dk


Formand
Mogens Jensen
Sønderbro 28 a, stuen.
6100 Haderslev
E-mail: mrwj@vip.cybercity.dk
Tlf. 41 81 71 72

Næstformand/sekretær
Lars Jørgensen
Troldhøj 13 
6100 Haderslev
E-mail: larj@webspeed.dk
Tlf. 26 74 06 21

Regnskabsfører
Pia Rosenberg
E-mail: rosenbergpia@hotmail.com

Bestyrelsesmedlem/Afdelingsleder Hockey.
Jette Jakobsen 
Sønderbro 28 a, stuen.
6100 Haderslev
E- mail: jette-jacopsen@hotmail.com
Tlf. 26 21 25 80

Bestyrelsesmedlem
Kurt Koch
Slagtergade 12 stuen, th.
6100 Haderslev
E-mail: kkoch@webspeed.dk
Tlf. 74 53 15 31

Bestyrelsesmedlem
Allan Lykke Nielsen
Øsby Møllevej 15
6100 Haderslev
Mail: Nielsenallanlykke@gmail.com
Tlf. 23 33 92 42

Bestyrelsesmedlem
Kent Bryhl
Dybbølsgade 16 1.th
6500 Vojens
Kentbryhl0610@gmail.com
Tlf. 81 75 61 59

Suppleant
Henning Hoff
Kløvervej 148 3. Tv
6100 Haderslev
E-mail. Hoff29@hotmail.com
Tlf. 20 67 59 00

Bestyrelsesmedlem/webmaster/
Afdelingsleder Floorball 
Martin Hørup Jensen
Østergade 36 stuen. th.
6100 Haderslev
E-mail: martinjensen46@gmail.com
Tlf. 42 41 51 63

Redaktør: Mogens Jensen 
Sønderbro 28 A, stuen 
6100 Haderslev 
Tlf. 4181 7172
Medredaktør: Kurt Koch
Distribution: Mogens Jensen

Næste Deadline: (til redaktøren)
24. marts 2023
Udkommer i maj måned år 2023 
Oplag ca. 200 eksemplarer.
4 gange årligt.

Facts om HHI
Vi er ca. 60 medlemmer, kontingent betales 
2 gange årligt - januar og august.

PARASPORT DANMARK
Agerbakken 21
8362 Hørning
Tlf. 8793 3786
E-mail: info@handicapinfo.dk
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FL Tryk
Agerbakken 21
8362 Hørning
Tlf. 70 22 18 70
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HHI Bestyrelse - Foreningen for dem med særlige behov
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Godt nytår og tusind tak
Af formanden Mogens Jensen

Endnu et kalenderår rinder ud – og 
igen kan vi snart sige velkommen til 
et nyt år 2023 med nye udfordrin-
ger og spændende muligheder. År 
2022, er H.H.I for alvor kommet ud 
af Corona pande-miens skygge, og 
jeg synes, det har været helt igennem 
fantastisk at opleve et år med fuld fart 
over feltet. Covid – 19, i foreningen, 
som år 2021 vil blive husket for med 
nedlukning, restriktioner, smittetal og 
de mange og store konsekvenser for 
befolkning og en lang række virksom-
heder. Vi håber, at 2023 bliver året, 
hvor vi glæder os og forhåbentlig alle 
medlemmer og samarbejdspart-nere 
kan nyde året 2023 uden hæmninger 
og bare nyde fællesskabet som er 
det bedste vi har.

Vi vil gerne takke jer alle, hver især 
der har bidra-get med både stort og 
småt i det gamle år. uden jeres bidrag 
på den ene eller den anden måde, 
har vi stadig kunne dyrke idræt for 
dem med særlige behov. Både unge 
og ældre. H.H.I. – Foreningen for dem 
med særlige behov, er stadig en lille 
og stabil forening. Vi har ca. 65 med-
lemmer, som både er aktive og pas-
sive, derfor er det vigtigt for os stadig 

at håbe på at kunne beholde den 
billige medlemsgebyr nede, derfor 
er det også vigtigt, at vi har mange 
læsere og bidragsydere.
H.H.I. – Foreningen for dem med 
særlige behov ønsker alle læsere, 
medlemmer annoncører og samar-
bejdspartnere et rigtigt Godt Nytår

Nogle annoncører har været med lige 
fra bladet startede i år 1980. Man kan 
også lige kikke forbi vores hjemme-
side ”Haderslevhandicap.dk” hvor 
vores medlemsblad ligger med alle 
an-noncører.
Dette kan være endnu en god grund 
til at handle og støtte de mange 
lokale firmaer, som støtter udgivelsen 
af det GRATIS blad Klem Å.
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Formandens tanker
Af Formanden Mogens Jensen

Så er vintersæsonen slut, når du får 
dette blad, og foreningen har stadig 
3 aktiviteter at byde på. Læs mere 
herom, hvad vi kan tilbyde på www.
haderslevhandicap.dk 
Floorball er også kommet godt i 
gang, læs mere om dette på hjem-
mesiden.
Er du allerede medlem i en af H.H.I. ́s 
aktiviteter, så tag gerne en ven med 
næste gang du kommer til træning. 
Alle nye kan prøve gratis 2 gange 
in-den de beslutter sig for, om det 
er noget for dem og vi vil også gerne 
lade andre vide, hvor sjovt vi har det. 
Fortæl om hockeystævner, Floorball 
stævner, Boccia stævner, afslutnin-

ger, ja fortæl fortæl. Jo flere medlem-
mer vi er, jo sjovere er det. 

Frivillighed i foreningen er delt ud på 
få personer i hver underafdeling, det 
er oftere de samme men-nesker som 
både er træner, bestyrelsesmedlem-
mer og dem som hjælper til, når der 
er noget i forenin-gen, derfor må 
du gerne kontakte os, hvis du ikke 
allerede i dag hjælper til som frivillig 
i H.H.I. på den ene eller den anden 
måde. Du kan også blive en del af 
fællesskabet, men også se hvor hyg-
gelig vi har det i og omkring H.H.I. 
– foreningen for dem med særlige 
behov.

Villy Rasmussen ApS
Haderslev

Dansk Niro Teknik ApS

Hejsager Næsvej 119, Hejsager 
6100 Haderslev 

 
Tlf. 74 57 10 22



I bruger størstedelen af tiden indendørs. Derfor kæmper vi for bedre bygninger. 
Vi laver effektiv ventilation og holdbare byggeprodukter. 
Lindab – for a better climate 

www.lindab.dk

v/Henny B. Nicolaisen
Årøsundvej 72

6100 Haderslev

Tlf. 74 53 04 25
Fax 74 53 31 79 

Mobil 21 46 51 25
hennyhbn@gmail.com

Erfarne og kvalitetsbevidste håndværkere indenfor

TØMRER | SNEDKER | BLIK
Nybyggeri  .  Tilbygninger  .   Nyt tag  .  Renovering 
Vinduer & døre  .  Isolering  .  Blikkenslagerarbejde

CAWO A/S | Hejsagervej 33B | 6100 Haderslev | www.cawobyg.dk

Erfarne og kvalitetsbevidste håndværkere indenfor

TØMRER | SNEDKER | BLIK
Nybyggeri  .  Tilbygninger  .   Nyt tag  .  Renovering 
Vinduer & døre  .  Isolering  .  Blikkenslagerarbejde

CAWO A/S | Hejsagervej 33B | 6100 Haderslev | www.cawobyg.dk
Tlf. 7452 3650 

Hirsevej 1, 8700 Haderslev 

Ole Rømersvej 26 6100 Haderslev
Telefon 74524848

E-mail: mail@siaps.dk
www.siaps.dk

Slagtergades 
Installationsforretning 

SCHØTT’S
FODKLINIK
Fodplejer L. Schøtt Madsen

Dronning Alexandrines Vej 2 
6100 Haderslev • Bus nr. 4

Tlf. 74 52 19 31
30 års erfaring

Bestil tid til en
velgørende 
fodbehandling
Se mere på:

www.schoetts-fodklinik.dk

Nem parkering foran huset

http://www.lindab.dk
https://xn--minkbmand-o8a.dk/butik/min-koebmand-sommersted
http://martensenrevision.dk/
https://www.cawobyg.dk
https://www.autocentralen.com/kontakt-os/haderslev-autocentralen/
https://www.siaps.dk
https://www.schoetts-fodklinik.dk


Til medlemmer af 
H.H.I. – Foreningen for dem med særlige behov

Der indbydes hermed til
Ordinær generalforsamling

onsdag den 22. marts 2023, kl. 18.30.
på Haderslev Idrætscenter stadionvej 5, 6100 Haderslev.

Med følgende dagsorden:

1. Valg af dirigent.
2. Bestyrelsens beretning til godkendelse.
3. Forelæggelse af det reviderede regnskab for 2022 til godkendelse.
    Ønsker man at gennemse regnskabet inden generalforsamlingen, kan dette rekvireres    
    ved formanden, evt. specifikke spørgsmål skal være kassereren i hænde senest den      
    14. februar 2023.
4. Indkomne forslag – herunder kontingent. 
5. Valg til bestyrelsen. På valg er:
 - Mogens Jensen: Formand (for 2 år).
 - Martin Jensen. Bestyrelsesmedlem (for 2 år)
 - Kent Bryhl. Bestyrelsesmedlem (for 2 år) 
 - Allan Lykke. Bestyrelsesmedlem (for 2 år)
         
 Alle personer er villige til at modtage genvalg. 

Valg af suppleant. På valg er:
 - Henning 
 - Henning er villig til at modtage genvalg.

Valg af revisor og revisorsuppleant. På valg er:
 -  Preben Schmidt.
 -  Preben er villig til at modtage genvalg.

Ved generalforsamlingen er foreningen vært
Ved kage og sodavand/kaffe og te. 
Tilmelding gerne til hockeygruppen/mail:mrwj@vip.cybercity.dk 
mobil 41817172 - 26212580 

Støt op om klubben. Mød op denne aften, alle er vedkommen, både forældre og spillere. 
Det er her, du kan være med til at bestemme, hvordan din klub skal udvikle sig fremover. 
Husk, du bliver ikke valgt til en post, uden du selv vil.

Med venlig hilsen
Bestyrelsen
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Generalforsamling
22. marts 2023 
Af formanden Mogens Jensen

H.H.I. – foreningen for dem 
med særlige behov afholder jo 
den årlige generalforsamling 
onsdag den 22. marts år 2023 
på Haderslev Idrætscenter, 
Stadi-onvej 5, 6100 Haderslev. 

I H.H.I. – Foreningen for dem 
med særlige behov, er det 
gerne Formanden, der byder 
velkommen. Derefter vælges 
den dirigent, som bestyrelsen 
brin-ger i forslag. Så længe 
dirigenten er leder af mødet, 
afgør han eller hun suverænt 
et hvert spørgsmål, som måtte 
komme op omkring general-
forsamling og behandlingen af 
de enkelte punkter på dags-
orde-nen.

Ligesom de tidligere år prøver 
bestyrelsen at placere gene-
ralforsamling, så den ikke 
falder ind med en idrætsaften, 
desværre falder den ind med 
en idræt aften i år. Hvorfor så 
møde frem til generalforsam-

lingen? Jo, det er der faktisk 
mange gode grunde til! For 
det første har du som medlem 
af foreningen mulighed for at 
sige din mening om forenin-
gens arbejde på generalfor-
samlingen.

Hvad syntes du der er godt, 
mindre godt eller må-ske 
dårligt ved foreningen? skal 
H.H.I. foreningen for dem med 
særlige behov ændre noget 
i aktivitets-tilbuddet eller er 
det godt nok, som det er i 
dag? Skal foreningen satse 
på arrangementer, hvor det 
sociale samvær er i højsæde, 
eller skal vi alene kon-centrere 
os om det, der rent faktisk er 
vores hoved-formål, nemlig 
at give så mange med særligt 
behov et tilbud om de idræts-
aktiviteter vi har?

Hvad synes du?
Kort og godt: Kom og deltage 
i generalforsamlin-gen, sig din 
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mening om foreningens daglig 
arbejde. Bestyrelsen modta-
ger gerne såvel ros som ris! 
En anden vigtig begrundelse 
for at deltage i generalfor-
samlingen er, at du med din 
stemme, har mulighed for at 
få indflydelse på, hvordan 
fremtiden skal ud-forme sig 
i H.H.I. – foreningen for dem 
med særli-ge behov! Din ind-
flydelse kan f.eks. være, at 
du opstiller som en kandidat 
ved valget til bestyrelsen! 
Ønske du ikke selv at stille op 
til valg til bestyrel-sen, så har 
du mulighed for at pege eller 
stemme på en anden kan-
didat, som du ønsker. Som 
det tredje og måske vigtigste 
begrundelse for at fremmøde 
til den årlige generalforsam-
ling skal det sociale ele-ment 
fremhæves som sidste år.

På generalforsamlingen får 
du mulighed for at møde de 

medlemmer, som ikke netop 
dyrker din idræt. Du får mulig-
hed for at høre lidt om det, der 
sker i de andre idrætsgrene 
og et sådant socialt samvær 
på tværs af de enkelte idræts-
aktiviteter er absolut ikke at 
sige nej til. Ovenikøbet kunne 
det måske resultere i, at når 
du hører om de andre idræts-
grene, så kunne du få lyst til 
at prøve dette, eller kendte 
nogle, der kunne have lyst til 
at prøve kræfter med nogle af 
de andre aktiviteter? 

Bestyrelsen skal derfor opfor-
dre dig til at møde frem til 
generalforsamlingen! Lad os 
mødes for at få en snak om 
foreningens arbejde. Sæt 
derfor nu et stort kryds i din 
kalender ud for denne onsdag 
i marts måned!!

Vi ses d. 22. marts på Hader-
slev Idrætscenter.
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Bowling 
Af formanden 
Mogens Jensen

I sin tid startede vi i foreningen bowling 
i Vojens, hvor der var rimeligt delta-
gelse. Vi startede i ef-teråret år 2000, 
hvor der førte gang, kom næsten 40 
medlemmer, hvor så arrangementet 
kørte hver anden måned i Vojens. I år 
2008 gik vi over til hver måned. Dette 
var en rimelig succes, men efter 3 års 
tid, begyndte medlemmerne at falde 
fra. I juli år 2011 måtte Vojens Bow-
lingcenter lukke ned efter 17 års virke, 
hvorefter vi så besluttede at flytte til 
Haderslev Bowling Center, med stadig 
manglende tilslutning. Som det har set 
ud de sid-ste 3 år, er der stadig ikke 
den store tilslutning til bowling. Vi har 
lavet opslag på Facebook, lagt det op 
til Generalforsamling, lige lidt har det 
hjulpet.

Hvorfor fanger denne sport ikke med-
lemmerne, det er uvist. Bestyrelsen 
mener ikke det kan være prisen der 
gør dette, da en Bowling time med sko 
normalt koster 299 kr. og sko 20 kr. 

Medlemspris er kun 50 kr. for en time. 
Dersom der næsten kun komme 2 fra 
Bestyrelsen og 2 medlemmer ser vi 
også desværre, at vi her fra årsskifte 
har måtte nedlægge Bowling. Hvis 
der skulle vise sig inte-resse igen, er 
bestyrelsen villige til at oprette den-ne 
aktivitet igen.

En bowling dag søndag d. 23. okto-
ber. Der var kamp til stregen, både 
med rampe spillere og dem som kan 
kaste en Bowling kugle. Lidt drilleri er 
der altid og alle tager der med oprejst 
pande, selvom man nu mener, at kug-
lerne ikke er helt runde og banerne er 
skæve, ja undskyldninger er der nok af.

Bestyrelsen har talt om, at vi kan 
måske lave en fælles bowlingdag 1 
gang årligt, hvor alle med-lemmer og 
ikke medlemmer bliver inviteret til bowl 
og spis, som vi havde i maj år 2022.til 
en lille betaling, som var en stor succes 
med ca. 30 tilmeldte.
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Boccia stævne
Af formanden Mogens Jensen

Nu er det 4 år siden vi sidst vi havde nogle 

med til landsturneringer i Boccia. Dette 

års Boccia skulle afvikles med Nr. 1 af 3 

turneringskampe i Erritsø Hallen Fredericia i 

marts måned, da der var for få tilmeldinger, 

valgte man så at sløjfe dette.

Det hele blev så rykket, så det første 

stævne skulle afvikles i Erritsø hallen d. 

1. – 2. oktober 2022. 

2. stævne 22. – 23. oktober i Ballerup 2022 

og DM. i Horreby på Falster. Det først 

stævne i Erritsø hallen d. 1. – 2 oktober, 

havde Inger Hye og Else Fuglsig valgt at 

tage til. Nu var der så mange spillere, at 

Parasport Fredericia i samråd med Boccia 

Regionen valgte at dele det op så nogle 

rækker spillede lørdag og nogle spillede 

søndag.

Inge Hye og Else Fuglsig spillede så kun 

søndag d. 2. oktober. Dette var lidt af en 

opgave for at få transport til dem. Flex Trafik 

ville ikke godkende adressen på deres 

hjemmeside, hvor kørsel skulle bestilles. 

Deres hjælper måtte kontakte Flex Trafik 

for at høre, hvad der var galt. Alt dette bøvl 

kunne de og deres hjælpere ikke vente på, 

så hjælperen fra Fredericia hentede dem 

i Haderslev. De ankom til Erritsø hallen til 

rettidigt tidspunkt. 

Da dette er første gang deres nye hjælpere 

er med til stævne, valgte jeg at tage op og 

se, hvordan dette gik. 

Jeg var der oppe lidt før deres middags-

pause så jeg nåede at se deres sidste kamp 

inden middagen. I pausen fik jeg så lige at 

vide, at der var nogle nye regler der var trådt 

i kraft, uha, men Boccia ledelsen var flek-

sibel over for Inger og Else med de regler.

Efter middagen skulle de spille endnu nogle 

kampe. Jeg fik lige at vide fra dommerbor-

det, at kampene var fremrykket til at slutte 

kl. 15.00 og ikke kl. 17.00 som der var meldt 

ud, så jeg måtte lige tage en snak med 

deres hjælper, så hun kunne få ændret 

tidspunktet ved Flex Trafik, til alt held kunne 

de få ændret deres tidspunkt.
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Bocciajulestævne
Af bestyrelsesmedlem Martin jensen

Traditionen tro er der gerne nogle 
fra Haderslev der tager til den årlige 
julestævne i Fredericia. Nu har der 
ikke været noget de sidste 2 år p.ga 
Corona. Endelig i år 2022 måtte der 
igen afholdes julebocciastævne. 
Julebocciastævne er et stævne, 
hvor vi bare spiller lidt hyggeboccia. 
Vi bliver gerne delt op i forskellige 
niveauer. I dette her års stævne var 
der ikke så mange der deltog. Her fra 
Haderslev deltog Else Fuglsig, Inger 
Hye, som spillede på bet vi kalder 
let øvet. Mogens Jensen og jeg selv 
Martin Jensen kom på et hold med 
øvede spillere. 

Slag i slag gik det. Før middags-
pausen så resultaterne godt ud for 
Inger og Else og ligeledes også for 
os Mogens og Martin. Som man ved 
, kan alt ske. dette blev slutresulta-
terne også. Dette blev til Inger og 
Else vandt 1. præmien i deres klasse 
og Mogens og Martin vandt 2 plads 
i deres klasse.
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Juleafslutning i Boccia
Af bestyrelsesmedlem Martin Jensen

Nu er det jul igen. Traditionen tro 
holder vi juleafslutning i boccia hvert 
år. dette foregår som altid. 

Vi spiller lidt Boccia, derefter har man 
delt opgaverne ud så næsten alle 
gør sit til at tage noget med så som, 
Gløgg, æbleskiver. Og div. Porcelæn/
bestik.

Hvordan varmer man så gløgg og 
æbleskiver? Gløgg er der en der har 
en gryde med, en har en kogeplade 
med. En har Air fryer til at varme 
æbleskiverne i. Jeg selv blev bedt af 
formanden om at købe div. madvarer. 
Dette forløb som sædvanlig i god ro 
og orden med i alt 10 personer, der 
nød godt af dette. Der skal lyde en 
stor tak til især Carsten Jensens og 
Morten Rosengreens hjælpere og 
ligeledes Inge Hyes hjælper som 
dem, der hovedsageligt trak det store 
læs.
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DGI-floorball stævnet
i Haderslev 2022
Af træner Martin Jensen

Haderslev afholdt d. 19. november i samar-

bejde med DGI et Motions floorball stævne 

Floorball stævnet blev afholdt i Farvedal 

Hallen i Haderslev, hvor jeg inden da havde 

været i kon-takt med Kolding floorball klub 

for at hører om vi kunne låne nogle extra 

bander ad dem, da jeg på det tidspunkt 

ikke vidste, om vi skulle bruge en eller to 

baner. Jeg havde lavet en aftalt med Peter 

”floorball konsulent i DGI”, at de stod for at 

sen-de indbydelsen ud, samt for tilmelding 

til vores stævne.

Som ugerne gik, havde jeg løbende mail 

kontakt med ham, for at følge op på hvor 

mange hold der havde tilmeldt sig, således 

vi vidste, om vi skulle stille en eller to baner 

op. Ugen op til vores stæv-ne så det forsat 

skidt ud med tilmelding, så 4 dage før vores 

stævne sendte jeg ham en mail for at høre, 

hvor mange hold der blev. Han kunne oply-se 

at der kun var Starup og Sønderborg floorball 

klub som havde tilmeldt sig. 

Nu var spørgsmålet jo så om de ville stille op, 

når vi nu kun var 4 hold. Til alt held så valgte 

de to klubber at deltage. Jeg havde lånt en 

lukket trailer fra arbejdet til at transporterer 

floorball banerne oppe fra Haderslev Hallen, 

men da Mogens og jeg kom op til Haderslev 

Hallen, hvor vi har vores bander til at stå 

kunne vi ikke låse os ind som vi plejer. Vi for-

søgte så at kontakte en fra UC Syd i håb om 

der var en som kunne komme og låse os ind, 

men desværre skulle det ikke gå så nemt. 

Til sidst fik Mogens fat i en fra Starup floor-

ball klub, de ville gerne låne os deres bander 

så Mo-gens og Jan Pedersen kørte til Starup 

efter de bander vi skulle bruge. Alle spillere 

hjalp med at stille op, således vi kunne kom 

i gang med at spil-le. De første 2 kampe 

måtte vi lige til at låne nogle stave af de andre 

klubber, da vores jo lå op i Ha-derslev Hallen. 

Mogens havde kontaktet en fra kommunen 

som vidste, hvor der var nogle floor-ball stave 

vi kunne låne, så i løbet af 15 min kom hun 

med et sæt floorball stave. 

Heldigvis gik stævnet supergodt og Mogens 

fik lidt mere erfaring som dommer, da han 

havde sagt ja til at dømme kampene. Alt i alt 

var alle spillere tilfredse med vores stævne 

og Henning og jeg har efterfølgende snakket 

om, at vi måske i det nye år vil arrangere en 

floorball stævne igen. Den næste floorball 

stævne i Haderslev afholdes er den 25. 

februar 2023 i Farvedal Hallen i samarbejde 

med Parasport.
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Floorball stævnet 
i Herning 2022
Af Floorball træner Martin Jensen

H.H.I. floorball afdeling deltog lørdag 

d.17. december i et stævne, hvor Herning 

Pirates floorball klub i samarbejde med 

Parasport. De havde inviteret til et speciel 

Olympic floorball stævne som blev afholdt 

i sport centeret Herning. Desværre var 

vi kun 5 hold tilmeldt, men H.H.I kunne 

denne gang stille med 6 spillere og 1 mål-

mand. Da vi havde tilmeldt os til at spille 

4 mod 4 som hedder Kleinfeld, så skulle 

vi havde en fast målmand. 

Vi havde så Henning med som målmand, 

da han var den eneste af spillerne som 

havde stået mest på mål til træning. 

Stævnet foregik således, at kl. 10.55 bød 

Poul Janik Jensen fra Herning Pirates flo-

orball klub velkommen, hvor så kort efter 

den første kamp kunne starte, som stod 

imod H.H.I og Herning Pirates 1. Der blev 

spillet i 8 min ad gange, med 2 min pause 

mel¬lem kampene. Alle spillere kæmpede 

og spillede så godt de nu kunne i alle 

kampene. 

Eftersom det var første gang de skulle 

spille på den nye måde, så klarede de sig 

virkelig godt og der var også plads til at 

vi kunne havde det sjovt ind i mellem, når 

vi ikke spillede. Det blev til en flot 3. plads 

til Haderslev. 

Som træner vil jeg sige alle spillere har 

virkeligt fortjent denne bronze -medalje. I 

har alle sammen vist, at I kan klare jer på 

det niveau. Jeg er stolt af jer alle sammen 

og ser frem til det nye år med endnu flere 

stævner både inden for DGI og inden for 

Parasport.
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Kvalifikation til Hockey Dm
Af formanden Mogens Jensen

Så kom det første ud af 3 stævner i denne 

sæson 2022 – 2023 i Gram/Haderslev.

Efter en lang sommerferie skulle vi jo til at 

forberede os til stævnet den 12. november 

2022. Vi var efterhånden nogle gode faste 

spillere på alle hold. I denne her nye sæson 

fik vi 2 nye spillere, dette bevirkede så, 

at vi også kunne stille med 4 hold til det 

førstkommende stævne den 12. november. 

Det førstkommende stævne, var denne her 

gang et en dags stævne, som vi syntes 

det er det bedste. Til dette her stævne i 

Gram, sørgede alle for transporten selv. 

Nogle fandt ud af sammen kørsel fra 

Haderslev-Vojens -Toftlund, dette kan vi 

så kun sige, at det var positivt. Dette her 

stævne var også på sin side mere positiv, 

end jeg havde regnet med. Da hockey er 

på nedadgående sport, var der ikke så 

mange kampe, men der var positivt at der 

var kommet en ny klub med fra Fredericia, 

så vi var i alt 129 spillere. I år 2019 hvor vi 

sidst afholdt stævne i Hammelev var der 

ca. 155 spillere. 

Dagen startede med et træner-ledermøde, 

hvor der gerne bliver planlagt stævner 

for næste sæson 2023 – 2024. Kampene 

skulle starte kl. 10.00 og inden da, startede 

Thomas Fredsted kl. 9.45 fra Haderslev 

Kommunes Kultur og Fritid med at åbne 

stævnet med tale og klippe det røde bånd 

over. Cafeteriet kom på en stører opgave 

end de havde forventet, det startede stille 

og roligt med folk kom og skulle spise og 

lige pludseligt var der mange, der skulle 

havde grillmad. Mange måtte vente ½ time 

og derved valgte de at tage ned i Gram by 

til Pizzeria og få noget mad.

Nu da dette kun var 1 dags stævne var der 

ikke så mange kampe. Alle vores hold kom 

kun til at spille 2 kampe. 

Resultaterne ved dette stævne D. spillede 

kun 2 kampe lørdag, hvor resultaterne blev 

1 -1 og 2 – 2. Vores C hold, hvor resulta-

terne blev 0 – 2 og    1 - 0. Vores B hold, 

hvor resultaterne blev 0 - 0 og 0 – 1. Til 

sidst vores A hold, hvor resultaterne blev 

1–0 og 0 –2. Alle var tilfredse med disse 

resultater.

Som man ved i alt sport, kan alt ske. Dette 

var jo kun det første ud af 3 stævner. Det 

næste vi skal til er i Horsens d. 14. – 15. 

januar år 2023. Det sidste og afgørende 

regions turnering skal Haderslev også 

holde i Gram som en weekend stævne d. 

18. – 19. marts år 2023 Hvis alt held er med 

os, spiller vi Dm. I Vejle den. 22. – 24. april 

år 2023. Pøj pøj. 
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Fregatten Jylland

Efter Corona pandemien
Af Kurt Koch – Bestyrelsesmedlem i H.H.I. – Foreningen for dem 
med særlige behov.

I de seneste år har Corona pande-
mien fyldt meget – specielt inden-
for foreningslivet. Mange tilbud og 
idrætsstævner måtte aflyses på 
grund af smittefare, og der var en 
lang række af restriktioner. Nu, hvor 
kalenderen viser årstallet 2023, tyder 
det omsider på, at epidemien er afta-
gende, samtidig med at folk har lært 
at leve med denne sygdom.

Mange borgere i Danmark er blevet 
vaccineret, og er dermed i højere 
grad beskyttet mod alvorlige syg-
domsforløb. For foreningslivet bety-
der dette, at vi atter kan mødes 
til de ugentlige aktivitetsdage og 
forskellige stævner. Netop dette har 
enorm stor betydning for de enkelte 
medlemmer af en forening. Idræts-
aktiviteter samler mennesker fra for-
skellige samfundslag.

Det er selvfølgelig ganske klart, at 
det at dyrke en aktivitet, betyder 
rigtig meget for det enkelte medlem, 
men den sociale side af det at mødes 
med andre aktive har en lige så stor 
– og når det kommer til stykket – 

måske en større betydning.

I hvert fald er der ingen tvivl om, at det 
er en faktor, som er meget afgørende 
for mennesker med særlige behov. 
Derfor er det også glædeligt, at vi i 
skrivende stund atter kan mødes på 
kryds og tværs i foreningen.

Coronapandemien var på sit højeste 
i længere perioder fra marts 2020 til 
foråret 2022. Ingen ved, hvad der 
sker fremover, men vi kan håbe på, 
at pandemien snart blot er en saga.

For medlemmer af H.H.I. – Forenin-
gen for dem med særlige behov har 
det – ligesom i mange andre forenin-
ger – stor betydning at kunne være 
sammen om en eller flere aktiviteter.

Bestyrelsen håber på, at tiden efter 
Corona pandemien vil vise, at der vil 
komme en voksende medlemsskare 
i foreningen. Om dette sker, må tiden 
naturligvis vise.

Rigtig god forårssæson.
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Min tur til frivilligt arbejde!!!
Af Bestyrelsen

Bestyrelsen har på et møde talt om, hvad gør vi for at få nogle til at hjælpe. Dette 

kunne være nog-le timer eller en hel sæson. Tanken var at noget klubarbejde som 

udgangspunkt giver et antal point til hver især, der kunne tænke sig at være med i en 

opgave. 

Nogle har f.eks. denne ide Jeg er bedst til at grille pølser, oprydning er lige mig, giv 

mig 1 time, så er jeg færdig, jeg/vi er bedst til at stille op!! Ca. 4 timer. Nogle kunne 

skrive lidt til vores klubblad. Ingen af de overstående opgaver er lige mig, men jeg er 

fantastisk til at!! 

Vi havde tænkt, at der så skulle være en præmie i form af et gavekort for de 3 med-

lemmer der har opnået flest point. Noget for noget. Alle dem, der vil være med, 

indbetaler et beløb, som ikke er fastlagt endnu. Dette beløb svarer til point man skal 

opnå i en sæson.

F.eks. fik man tildelt 100 point og indbetalte 100 kr. i depositum, som man får tilbage, 

hvis man har opnået 100 point. Der vil så være præmie til de 3 medlemmer, der opnår 

flest point over de 100 point for sæsonen, f.eks. skriver til bladet kunne man få F.eks. 

25 point, skaffe sponsor til klubben 50 point skaffe et nyt medlem 25 point osv.  

Bestyrelsesmedlemmer, trænere og andre med større opgaver for klubben er undta-

get i at deltage i systemet og kan derved heller ikke vinde nogle præmier.

H.H.I - Foreningen for dem med særlige behov
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Navn:        Mobil:       Adresse:

Det kan være alt fra nogle timers hjælp eller en hel sæson.
Alt den hjælp vi kan få vil vi med glæde tage imod!!!
Opgaver kan feks. være følgende

1. Jeg griller de bedste pølser

2. At skænke en god øl, er lige mig

3. Oprydning det er nemt!! giv mig 2 timer, så er vi færdige!!

4. jeg er bedst til at stille op!! ca. 2 timer

5. jeg er fantastisk til at bage!!

6. Jeg er den fødte sælger!! Lodder i tombola osv.

7. Jeg er mere administrativ, så bestyrelsen er lige mig!!

8. Ingen af de ovenstående, men jeg er fantastisk til: 

Foreningen for dem med særlige behov må gerne kontakte mig vedrørende 
kommende opgaver. 

Vi takker for din interesse, vi ses til Fantastisk Frivilligt arbejde!!!

Underskrift
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Nyt fra Idrætssamvirket i 
Haderslev Kommune
Af Kurt Koch – Bestyrelsesmedlem i Haderslev Idrætssamvirke
samt i H.H.I. – Foreningen for dem med særlige behov.

Kommunen indkaldte foreninger i 
kommunen til et ”Fyraftensmøde” 
i Gram Fritidscenter i slutningen af 
november måned 2022. Formålet 
med et sådant møde er, at kommu-
nens foreninger har mulighed for at 
høre, hvem Idrætssamvirket er, og 
hvordan vi kan hjælpe foreningslivet 
med at løse nogle af de udfordringer, 
som man som forening kan stå med.

Desværre var der ingen opbakning 
til aftenens arrangement, så derfor 
aflystes det. I begyndelsen af 2023 vil 
Idrætssamvirket endnu engang for-
søge at gennemføre ”Fyraftensmø-
der” i Vojens, Haderslev og Starup, 
og vi håber selvfølgelig meget på, at 

der møder foreninger frem på disse 
møder.

For at møderne kan afholdes kræver 
det et fremmøde på mindst 10 perso-
ner. Skulle det vise sig, at der fortsat 
vil være manglende tilslutning, så må 
Idrætssamvirket afprøve nye veje for 
at komme i kontakt med forenings-
livet, da det er meget afgørende, at 
der sker en synliggørelse af samvir-
kets opgaver, så idrætsforeningerne 
ved, hvordan vi kan hjælpe dem.

I Idrætssamvirkets sidste møder i 
2022 var der i øvrigt fokus på Udvik-
lings - og Materialepuljen. Forskellige 
foreninger havde ansøgt om midler, 
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og de fleste af dem fik også andel i 
disse puljemidler.

Desuden var der drøftelser om 
begrebet ”Fundraising”, det vil sige, 
hvorledes foreninger kan ansøge om 
midler ved diverse fonde og hos kom-
mune, region med mere. I starten af 
2023 indkaldes foreninger til sådanne 
møder, og det bliver spændende at 
følge, hvor mange foreninger, der 
tager imod dette tilbud.

Endelig skal det nævnes, at Kultur- 
og Fritidsudvalget har besluttet at 
afholde et årligt møde med Idræts-
samvirket – kaldet ”Åbent kontor”. På 
disse møder er der mulighed for at 

drøfte bestemte emner, men der kan 
ikke træffes beslutninger.

På mødet i november måned drøf-
tede vi blandt andet modeller for, 
hvordan brugerne af Haderslev 
Idrætscenter i højere grad vil kunne 
få indflydelse på de aktiviteter, der 
foregår her.

Samtidig var der en snak om de selv-
ejende institutioner og haller kontra 
de kommunalt ejede i relation til 
aktivitetsniveauet.

I de kommende numre af KLEM Å vil 
jeg fortsætte med at skrive om nyt fra 
Idrætssamvirket.

Tøndervej 7 • DK-6500 Vojens
Tlf. +45 73 54 77 00 • Fax +45 74 54 76 29

www.jmm-group.com • jmm@jmm-group.com

Tolsagervej 2 • DK-8370 Hadsten
Tlf. +45 87 61 42 00 • Fax +45 87 42 18

www.jmm-group.com • jmm@jmm-group.com

Industrivej 9 • DK-4683 Rønnede
Tlf. +45 56 71 16 11 • Fax +45 56 11 60

www.jmm-group.com • jmm@jmm-group.com

Stadionvej 5
6100 Haderslev
Tlf.: 74 34 84 00

Tlf. 7452 6363 • www.nito.dk

Norgesvej 7A • 6100 Haderslev
Vesterlundvej 13 • 2730 Herlev

Tlf. 70 20 60 62
E-mail: geosyd@geosyd.dk

www.geosyd.dk 

https://www.jmm-group.com
https://www.facebook.com/haderslevidraetscenter/
https://www.nito.dk
https://www.geosyd.dk


Floorball:
Vi har lettere psykisk/fysisk, 
førtidspensionister,
børn og unge hver mandag 
fra kl. 18.30 – 21.00  
i Haderslev Hallen.
Vi er startet denne forårssæson 
den 9. januar år 2023.
Lørdag d. 25. februar afholder vi 
et stævne i Favrdalhallen.

Hockey:
A- hold, B - Hold, C – hold, 
D - Hold, E -Hold.

Hver torsdag i Haderslev Hallen. 
Fra kl. 18.30 – 21. 00.

Vi er startet denne forårssæson 
den 5. januar år 2023.

Stævne datoer
14. - 15. januar år 2023 i Horsens
18. - 19. marts år 2023 i Gram/
Haderslev.
Dm. 22. – 24. april år 2023 i vejle.

Bowling: 
Som altid på Haderslev Bowling 
Center.
Mød op til en sjov og hyggelig dag.
1 time 50. kr.
Denne aktivitet har vi været 
nødsaget til at lukke.

Boccia: 
Favrdalskolen. Hver onsdag.
i Favrdalskolens gymnastiksal.
Vi er startet denne forårssæson 
den 11. januar år 2023.

Fra: Klokken 19.00 – 21.00. 
Hver lørdag efter aftale fra 
kl.11.00 – ca. 13.00.

Vi kører uændret videre her i 
sæson 2023. 

Stævne datoer
25. -26. februar 2023. 1. par 
turnering Randers. 
11. – 12. marts 2023. 2. par 
turnering Fredericia.

Aktivitetskalender for H.H.I
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Sæson.
Når du nu får dette blad, er alle 
vores aktiviteter gået i gang 
og julen og nytåret er vel over-
stået. Så er det et håb om alle 
syntes, det har været rart med 
en lille juleferie, og syntes det 
er rart at komme i gang igen 
og få rørt os lidt. Vi håber, at 
der også møder nogle nye per-
soner op til vores idrætsgrene. 
Hockey er den aktivitet, hvor 
der er flest medlemmer, og et 
stabilt medlemstal. Boccia har 
en lille fremgang med unge der 
er kommet til og også meget 
stabile medlemstal, mens det 
kniber gevaldigt indenfor Bow-
ling. Floorball kniber det også 
med nye medlemmer. Men sta-
bilt medlemstal Vi håber, at de 
medlemmer, der er i foreningen, 
vil hjælpe til med, at der kommer 
nogle nye medlemmer i nogle af 
idrætsgrenene. 

H.H.I.`s aktivitetsplan for perioden
1/2 2023 - 3/5 2023 

Med forbehold for ændringer

Aktiviteter: 
Vintersæson, ja det kalder vi jo 
den om så der er vinter eller ej. 
Her i Syd Danmark har vi jo haft 
lidt vinter i december måned. Vi 
starter op på en ny sæson som vi 
kalder, forårssæson.  Det første vi 
skal glæde os til, er at Hockey skal 
til den 2. turnering ud af 3 i Hor-
sens. Det 3. og afgørende stævne 
skal Haderslev stå for d. 18. – 19. 
marts. Boccia skal også til mange 
turneringer i år. Der arbejdes på 
at afholde flere Boccia stævner i 
Haderslev. Bestyrelsen håber, at 
medlemmerne vil møde op til de 
forskellige arrangementer. Jo flere 

Ole Rømers vej 31-35
6100 Haderslev
Tlf. 74 52 08 88

www.eldorado.dk
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Kort og godt!

Husk din mening, eller idé, bliver 
hørt af flere, hvis den kommer i 
bladet. ”Få nu fat i skrivetøjet”. I 
redaktionsgruppen er vi altid lyd-
høre over for idéer, ris eller ros, 
så tag endelig kontakt til os, hvis 
ovenstående skulle give anled-
ning til spørgsmål. Vores kontakt-
info, findes på anden side.
Og send det til Redaktøren 
senest den. 
24. marts 2023. Til blad nr. 2 i 
maj 2023. 

Bøn fra kassereren
Det vil nedbringe vores udgifter 
til porto og lette vores arbejde, 
hvis I vil gøre mig flg. tjenester:
1. Kontakte mig ved adresseæn-
dring og udmeldelse af forenin-
gen.
2. I vil betale kontingent til den 
anførte dato på indbetalingskor-
tet.
3. I kan betale over Danske Bank
Home Bank på flg.    
         Reg. Nr. 9570.
        Konto. Nr. 0013022445.
Husk det nu!

Hip hip hurra
Når flagene kommer på bordene 
i de små hjem, vil foreningen 
gerne være med. Ikke sådan at 
forstå, at vi kommer til det store 
kaffebord, men når der er noget 
at fejre, vil vi meget gerne gøre 
vores til, at det bliver en god dag. 
Derfor vil vi meget gerne høre, 
hvis du kender nogen, der fylder 
rund, har jubilæum, sølvbryllup, 
guldbryllup, eller på en anden 
måde en mærkedag, der skal 
fejres. Skriv, ring, mail, jo mere 
vi ved, jo bedre kan vi skrive om 
vedkommende. 

Opfordring  
Foreningen har jo gennem 
mange år; ja siden 1980 haft 
klubbladet ”Klem Å”. Husk, kære 
læser, du kan være med til at 
gøre dette blad til et anderledes 
og mere spændende blad. Har 
du en god historie fra fantasien 
eller fra det virkelig liv, så skal 
vi gøre alt for at jeres indlæg 
kommer med i det efterfølgende 
nummer. Der skal bare sendes 
lidt tekst og evt. vedhæftes 
nogle billeder via mail. Alle er 
velkommen til at skrive til bladet. 
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Kontingent betales 2 gange 
årligt

Januar og august
Voksne over 25 år – 250,- pr. 
halvår.

Børn under 25 år – 150,- pr. 
halvår.

Familiekontingent 
Ved mindst 1 voksen og 1 barn – 
325.- Kr. pr. halvår.

Passivt medlemskab – 200.- kr. 
pr år, som giver rabat på 
arrangementer.

De 2 første gange gratis. 

Hvad skete der i år?
1908 - Den såkaldte "Sullivan 
Ordinance" forbød kvinder at 
ryge i New York, USA

1968 - Danmarks Radio sendte 
nu farvefjernsyn fra alle sendere. 

1983 - Steven Spielberg-filmen 
E.T. blev historiens til da bedst 
sælgende film, da den passerede 
194 millioner $ i indtægter fra 
videosalg på blot et år.

2004 - Kineserne fejrer nytårsaf-
ten på denne sidste dag i gedens 
år.

www.haderslevhandicap.dk, 
hvor man kan orientere sig om 
foreningens aktiviteter. 
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AAGE JØRGENSEN VVS A/S
Vi er specialister og står for autoriseret arbejde

Sønderbro 31 • Haderslev • Tlf. 74 52 66 40
Søndergade 11 • Vojens • Tlf. 74 54 14 12

Centralvarme • Fjernvarme • Gasservice • Blikkenslagerarbejde

Gaskedler • Badeværelser • Jordvarme • Ventilationsanlæg

Søndergade 21   6600 Vejen

Svanevej 39 • 6100 Haderslev • Tlf.: 61 33 02 49 • bn@skandy.dk

Projektering og udførelse af a�øbsanlæg.
Speciale i rensning af over�adevand fra bl.a. skrot- og lignende 

genbrugsvirksomheder, med dokumenteret e�ekt, til yderst konkurrence dygtige priser.  

Fjordagervej 34-36 • 6100 Haderslev

Tlf. 73 22 22 22 • www.bsidk.com

TANDLÆGERNE
LINDEGADE 52 

6070 CHRISTIANSFELD
Tlf. 74 56 13 13

TANDLÆGERNE
NØRREGADE 11, 1 SAL

6100 HADERSLEV 
Tlf. 74 52 22 49

www.bredtsmil.dk

https://www.aaj.dk
https://vojens-glarmester.dk/
https://www.lionbiler.dk
https://meny.dk/butik/meny-haderslev
https://www.buch-advokatfirma.dk
https://www.bsidk.com
https://www.bredtsmil.dk


Svampe.
Man kan spise alle slags svampe, men nogle af dem kun en 
gang!

Sømandskonen
Sømandskonen: Min mand er kun hjemme en måned om året. 
Det må være hårdt!! Næh, det er såmænd ikke så slemt. Den 
måned går hurtigt.

Ægteskabet
Herman, vil du ikke nok holde op med at ryge for min skyld? 
Manden: Hvad? Hvem har bildt dig ind, at jeg ryger for din skyld.

Regnskab
Den nye regnskabsmand til direktøren…
”vi har en kunde, der har betalt sin regning 2 gange. Hvordan 
håndterer vi det? ”
”prøv at rykke ham en gang til…”

Opslagstavlen
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Drømme. 
Ideer. 
Behov. 
Lad os tage en snak – friske øjne, 
ser ofte nye løsninger. Kig ind.

Drømme. 

http://www.breeders.dk
https://www.jyskebank.dk
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